

# الحقائق المتعلقة

بالقانون والمخدرات

The facts about The law and drugs

Arabic

FRANK

0800 77 66 00

هناك أشخاص على هذا الرقم يمكن أن يتحدثوا

إليك بلغتك الخاصة

[www.talktofrank.com](http://www.talktofrank.com)

DrugScope

020 7928 1211

[www.drugscope.org.uk](http://www.drugscope.org.uk)

For additional copies, please  
contact Prolog on 0870 2414680

Produced by the FRANK campaign in association  
with DrugScope and funded by the Home Office.

BMECOMSA10

## حقائق تتعلق بالمخدرات والقانون.

### ما هي المخدرات القانونية؟

يعتبر أمراً قانونياً في بريطانيا القيام بالتالي:

- شرب الكحول، حتى لو كان ذلك مخالفاً لدينك. لكن لا يمكن للدكاكين أن تباع الكحول لمن هم دون سن ٢٨ عاماً،
- تدخين السجائر. لكن لا يمكن للدكاكين بيع الدخان لمن هم دون سن ٢٥ عاماً.

### ما هي المخدرات غير القانونية؟

الهيروين وحبوب النشوة والقنب والمكسر والأمفيتامين كلها غير قانونية.

من غير القانوني القيام بما يلي:

- أن تكون هذه المخدرات في حيازتك (مثلاً في جيبك) أو في منزلك،
- بيع هذه المخدرات للآخرين،
- إعطاء هذه المخدرات للآخرين، حتى للأصدقاء.

### ماذا سيحدث لو قام شخص بخرق

### القانون فيما يتعلق بالمخدرات؟

- إن تم الإمساك بشخص ومعه القليل من المخدرات، فقد تقوم الشرطة بتحذيره واخذ المخدرات منه.

- إن تكرر ذلك مرات عديدة، فقد تقوم الشرطة باعتقال الشخص وقد يضطر إلى المثول أمام محكمة. وقد يضطر إلى دفع بعض المال كغرامة أو حتى يذهب للسجن.

- يعد أمراً خطيراً إذا ألقى القبض على شخص ما وهو يبيع المخدرات أو يقوم بتوزيعها. ويمكن أن يؤدي ذلك إلى ذهابه للسجن لفترة طويلة.

The law and drugs.

What drugs are legal?

In the UK, it is legal to:

- drink alcohol, even if it is against your religion. But shops cannot sell alcohol to people who are under 18;
- smoke tobacco. But shops cannot sell tobacco to people who are under 16.

What drugs are illegal?

Heroin, ecstasy, cannabis, crack and amphetamines are all illegal.

It is against the law to:

- have these drugs on you (for example, in your pockets) or in your house;
- sell these drugs to other people;
- give these drugs to other people, even friends.

What will happen if someone breaks the law on drugs?

- If someone is caught with a little bit of a drug, the police might warn them and take the drug away.
- If this happens a lot, the police might arrest the person and they might have to go to court. They might have to pay some money as a fine or even go to prison.

- It is very serious if someone is caught selling drugs or giving them away. They could go to prison for a long time.